
 

Aan:   College van B&W   

Via e-mail:  raadsgriffie@hengelo.nl   

Datum:   6 september 2024 
Betreft:  Afval-vervolgvragen over na-sorteren vervuild PMD in Hengelo. 
 
Geacht College, 
OP 24 juni 2024 heeft onze fractie schriftelijke vragen gesteld over het na-sorteren van vervuild PMD. 
Het College heeft op 10 juli 2024 deze vragen schriftelijk beantwoord, zaaknummer 3772024, bijlage.  
 
Deze antwoorden geven bij onze fractie de aanleiding tot de volgende vervolgvragen voor het 
College: 
 
1/ Beantwoording vraag 5. “ 5. Welke lasten en baten zijn verbonden aan deze na-sortering en wat was het financiële 

resultaat? Uit de proef bleek dat de kosten voor het mechanisch sorteren vergelijkbaar zijn met de kosten van het direct 
laten verbranden. Er zijn geen baten, aangezien het materiaal te vervuild is om voor vergoeding in aanmerking te komen. “ 

 U zegt dat de kosten vergelijkbaar zijn. Kunt U ons een volledig en getailleerd inzicht te geven 
in deze kosten. Eventueel mag dit vertrouwelijk.  

 U zegt dat er geen baten zijn, waarom heeft het na-gesorteerde PMD geen economische 
waarde?  

 Het na-gesorteerde PMD is niet verbrand dus is er ook sprake van en lagere 
afvalstoffenbelasting (2024: €39,23 per ton). Hoe kijkt het College hiernaar? Graag uw 
reactie. 

2/ Beantwoording vraag 6. “6. Hoeveel vervuild Hengeloos PMD uit de verzamelcontainers is in 2023 na-gesorteerd en 

hoeveel ‘zuiver’ PMD is hieruit gered van de verbrandingsoven? Hoeveel was dit in het 1ste half jaar van 2024? In 2023 is 
2350 ton via de route van mechanisch sorteren verwerkt en het eerste kwartaal van 2024 660 ton. Geëxtrapoleerd over een 
jaar wordt met mechanisch sorteren 12 kg PMD per inwoner in hoogbouw per jaar herwonnen” 

 De vraag over de hoeveelheid ‘gered’ PMD heeft u niet beantwoord. Dit antwoord wensen 
wij alsnog te ontvangen. 

 U zegt dat 12 kg PMD per hoogbouwbewoner per jaar is herwonnen. Zou dit niet het dubbele  
moeten zijn ?  

 Daarbij komt dat het tevens PMD betreft van de laagbouw die ook gebruik maakt van de 
verzamelcontainers. Wij verzoeken u ons de onderliggende cijfers en berekening van deze 12 
kg. te doen toekomen. 

3/ Beantwoording vraag 7.”7. Bij welke afvalverwerker wordt het vervuilde PMD na-gesorteerd? Voor de proef 

mechanisch sorteren is gebruik gemaakt van de installaties van twee Nederlandse afvalverwerkers. Vanwege het 
bedrijfsgevoelige karakter hebben partijen afgesproken de namen van deze afvalverwerkers niet bekend te maken. “ 

 U wilt de twee afvalverwerkers niet bekend maken wegens het bedrijfsgevoelige karakter. 
Kunt u uitleggen wat hier bedrijfsgevoelig aan is? 

 In de Tubantia van 14-11-2022 stond het volgende: „Het afgekeurde materiaal, dat anders in 
de afvaloven van Twence zou verdwijnen, gaat dan een paar maanden naar pmd-verwerker 
Attero. We kijken dan of er toch nog genoeg herbruikbaar materiaal uit te halen valt”, zegt 
de Hengelose wethouder.  Waarom werd deze journalist wel geïnformeerd en wij als raad 
niet? 

 Verpact (Nedvang) werkt m.b.t. nascheiden samen met Omrin in Heerenveen. Om 
transportkosten te beperken mogen we aannemen dat Omrin het andere bedrijf is waar het 
PMD is nagesorteerd? www.verpact.nl/nl/actueel/nieuws-omrin-en-nedvang-maken-afspraken-over-

nascheiding  

http://www.verpact.nl/nl/actueel/nieuws-omrin-en-nedvang-maken-afspraken-over-nascheiding
http://www.verpact.nl/nl/actueel/nieuws-omrin-en-nedvang-maken-afspraken-over-nascheiding


4/ Beantwoording vraag 9.” 9. Als dit niet bij Twence is verbrand, zijn ze hiervoor dan gecompenseerd? Graag verdere 

uitleg over de aard en omvang van de compensatie. Wij hebben voor PMD geen leveringsplicht bij Twence, dus er is geen 
sprake van compensatie”.  

 U geeft geen antwoord op onze vraag die ging over het verbranden van het restafval uit de 
nasortering niet over het PMD. Voor restafval geldt wel een leverplicht bij Twence. Graag 
alsnog antwoord op vraag 9.  

 Als er geen compensatie heeft plaatsgevonden klopt het dan dat Twence er geen probleem 
mee heeft dat restafval uit de nasortering van PMD elders wordt verbrand? 

5/ Beantwoording vraag 10. “ 10. Hoeveel 15-35% vervuild PMD is als zogenaamde tussencategorie in 2023 tegen een 

lager tarief geaccepteerd? In een artikel van 1 Twente (4 september 2023) stond dat de vervuiling volgens het afvalfonds 
zelfs 38% was. Voor deze categorie zijn ook vragen 7, 8 en 9 van toepassing en verzoeken ook m.b.t. tot deze categorie 

hierop een antwoord te ontvangen. In 2023 is door Verpact 2047 ton PMD in de tussencategorie geaccepteerd.”.  
 U geeft maar een gedeeltelijk antwoord op de vraag. Graag alsnog de volledige 

beantwoording van deze vraag. 
6/ Beantwoording vraag 11. “ 11. Hoeveel ‘zuiver’ Hengeloos PMD is totaal in 2023 daadwerkelijk gerecycled? Er zijn 

geen cijfers specifiek voor Hengelo beschikbaar”.  
 Hoe komt het dat de Gemeente niet weet hoeveel PMD in 2023 daadwerkelijk is gerecycled? 
 Bent u het met ons eens dat ter motivering van - en uitleg naar de inwoners, de resultaten 

van hun inspanningen om hun afval te scheiden/recyclen meehelpen in de motivatie is om 
hier mee door te gaan. Zo nee, waarom niet? 

 
Met betrekking tot de algehele communicatie betreffende het afvaldossier en maatregelen nog de 
volgende vragen: 
7/ Na een geslaagde proef door is gegaan met het nasorteren van PMD uit de verzamelcontainers? 

 Kunt U ons aangeven of en wanneer de raad hier over is geïnfomeerd? 
8/ De raad was n.a.v. de voorstellen vanuit de raadswerkgroep tijdens politieke markten en 
raadsvergaderingen  volgens ons van mening dat het PMD uit de verzamelcontainers altijd werd 
verbrand.  

 Bent U het hierover met ons eens? 
 Had het niet op de weg gelegen van het College om de raad te informeren over het feit dat al 

vanaf begin 2023 het vervuilde PMD wordt nagesorteerd ?  
 In kader van de besluitvorming van de raadswerkgroep, had deze informatie volgens U een 

andere besluitvorming met zich meegebracht, mocht dit toch bij de raad bekend zijn 
geweest? Zo niet, waarom niet? 

9/Was informatie over het nasorteren van PMD van belang bij de discussie over het verwijderen van 
de bovengrondse containers en de invoering van PMD-zakken? Zo nee, waarom niet? 
10/ Heeft de raad het recht gehad te kunnen beoordelen of het nasorteren een alternatief zou 
kunnen zijn voor het verwijderen van de bovengrondse PMD-containers? Zo nee, waarom niet? 
11/ Zou door het ontbreken van deze informatie de raad(swerkgroep) mogelijk de verkeerde keuze 
hebben gemaakt? Zo nee, waarom niet? 
 
 
In afwachting van uw antwoorden.                                                                                                                 

Met vriendelijke groet,                                                                                                                                                       

Glenn Dedecker 

Fractievoorzitter en Raadslid Lokaal Hengelo – Anders! 

 

 

 



 

Bijlage : Schriftelijke antwoorden van het College op 10 juli 2024: 

 

 


